
ZÁPIS č. 5/2022 
 ze Zastupitelstva obce Šaratice dne 25.05.2022 

 

Přítomní:  Dosoudil Libor, Dostálová Ludmila, Drabálek Josef, Holoubek František, 

Horáček Jaroslav (pozdější příchod v 19.25 hod od bodu č. 3), Janíčková 

Lucie, Kalouda Karel, Konečný Roman, Málek Miroslav,  Přerovský Richard, 

Rozkopalová Hana,  Silnica Marek, Šlahora Dalibor 

Nepřítomen:             Pitrová Dana,  Schuster Milan 

Zapisovatel :             Blanka Jiráčková 

Ověřovatel zápisu:   Dosoudil Libor, Holoubek František  

Místo a čas konání:  Obřadní síň OÚ, Šaratice v 19.00 hod 
 

1. Zahájení, schválení programu jednání, zapisovatele, ověřovatelů 
Starosta obce p. Karel Kalouda  zahájil zasedání, přivítal všechny přítomné; konstatoval, že je 

přítomno 12 z celkového počtu 15 členů ZO, a to je tedy usnášeníschopné. Zapisovatelkou 

byla navržena p. Blanka Jiráčková, ověřovateli zápisu pan Libor Dosoudil a pan František 

Holoubek. Zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem.  
Program:   

1. Zahájení, schválení programu jednání, zapisovatele a ověřovatelů zápisu  

2. Informace o jednáních Rady obce 

3. Informace k výstavbě nové MŠ Slunná  

4. Projednání a schválení účetní závěrky obce Šaratice za rok 2021 

5. Projednání a schválení závěrečného účtu za rok 2021 

6. Žádost o pronájem prostor – učebna autoškoly 

7. Rozpočtové opatření č. 5/2022 

8. Žádost o odkoupení části obecního pozemku par. č. 903/1 

9. Obnovení funkce správce sportovního areálu včetně možnosti provozování 

občerstvení formou stánkového prodeje 

10. Úkoly, různé, závěr 

Usnesení 1 : 

ZO Šaratice schvaluje doplněný program jednání dle návrhu, zapisovatelkou je p. 

Blanka Jiráčková, ověřovateli jsou pan Libor Dosoudil  a pan František Holoubek.  

                        Hlasování :    12 – 0 – 0,  schváleno  
 

 

2.  Informace o jednáních Rady 

Místostarosta obce, Ing. Marek Silnica sděluje, že Rada obce se sešla dne 9.5.2022, 

projednávala: 

- doplnění gastro vybavení nové MŠ o nutné prvky, pracovní plocha v rámci gastro 

vybavení 

- úpravy atiky v nové MŠ 

- kamerový systém na sportovním areále a dětském hřišti (cca 53.000,- Kč + DPH) 

- žádost SDH o navýšení finančních prostředků na nákup pohárů na soutěž 

- zpoplatněné použití výčepu pro pořádání venkovních akcí na obecním dvoře 

Usnesení 2: 

ZO bere na vědomí informaci o jednání Rady obce Šaratice. 

                                      Hlasování :  nehlasováno, vzato na vědomí 
 

 



3. Informace k výstavbě nové MŠ 

- V průběhu projednávání bodu č. 3 v 19.25 hodin zaznamenán příchod člen ZO p. Jaroslava 

Horáčkova, přítomno tedy 13 členů ZO s právem hlasovat. 

 

Informuje starosta obce – každý týden probíhají kontrolní dny, vše  směřuje k tomu, že od 

1.9.2022 plánována třída MŠ bude v provozu, v srpnu bude montováno gastro vybavení. 

Plánuje se přesun stávající školky (oddělení ve škole) do nových prostor na Slunné, a to 

během letních prázdnin. Stavební firma započne s úpravou venkovních ploch MŠ, 

přístupových cest, parkoviště. 

 

P. Ludmila Dostálová členka ZO – dotaz, zda je v souvislosti u uvolněním prostor v základní 

škole, které jsou nyní využívány jako třída MŠ pro předškoláky, plánováno zřízení kmenové 

třídy základní školy? Do 1. třídy základní školy v Šaraticích má ve školním roce 2022/2023 

nastoupit 33 dětí – prozatím je plánováno ponechat je v jedné třídě – ale bylo by vhodnější 

děti rozdělit do dvou samostatných tříd. Neuvažuje o tom vedení školy? 

Reaguje starosta obce  - připravují se dvě 1. třídy  – uvolněné prostory musí projít stavebními 

úpravami - vybourání příčky, srovnání podlah apod. Jedná se o stavební úpravy menšího 

rozsahu, které nepodléhají zadání výběrového řízení ze strany obce. 

Usnesení 3 

ZO bere na vědomí informaci k výstavně nové MŠ + doplňující informaci k úpravám 

uvolněných prostor v ZŠ jako další kmenové učebny. 

Hlasování :   nehlasováno, vzato na vědomí 
 

 

4. Projednání a schválení účetní závěrky obce Šaratice za rok 2021 

Členové ZO byly se zněním účetní závěrky seznámeni. 

Usnesení 4 

ZO schvaluje účetní závěrku obce Šaratice za rok 2021 sestavenou ke dni 31.12.2021. 

Hlasování :  13 – 0 – 0 , schváleno   

 

5. Projednání a schválení závěrečného účtu obce Šaratice za rok 2021 

Členové ZO seznámeni se závěrečným účtem obce Šaratice za rok 2021. Následně ZO přijalo  

Usnesení 5 

ZO schvaluje závěrečný účet obce Šaratice za rok 2021 včetně všech příloh a vyjadřuje 

souhlas s celoročním hospodařením, a to bez výhrad. 

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno 

 

 

6. Žádost o pronájem prostor – učebna autoškoly 

Členové ZO seznámení s žádosti Auto-moto-školy Újezd u Brna o pronájem prostor za 

účelem zajištění výuky svých žáků 1x týdně v rozsahu cca 1,5 hodiny. Z diskuze vyplynulo 

Usnesení 6 

ZO Šaratice souhlasí s pronájem prostor, pověřuje Radu obce, aby postupovala dle 

zákona o obcích a projednala vyhlášení záměru na pronájem prostor na daný účel. 

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno  



7. Rozpočtové opatření č. 5/2022 

- ZO s rozpočtovým opatřením seznámeno. 

Usnesení 7 

ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2022 v předloženém znění. 

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno  

 

 

8. Žádost o odkoupení části obecního pozemku par.č. 903/1 

- žadatelé manželé Pavel a Ladislava Ráčkovi – mají zájem o pozemek na stavbu  2 

garážových míst. Obec dosud žádné pozemky na  daném parcelním čísle neprodává a ani 

nemůže – prozatím neproběhla změna územního plánu. Lze tedy žadatele pouze zahrnout do 

pořadníku.  

Usnesení 8 

ZO neprodá část obecního pozemku par. č. 903/1 dle žádosti. Žadatelé budou pouze 

zařazeni do pořadníku na budoucí garážová místa. 

Hlasování: 13 – 0 – 0, schváleno  

 

 

9. Obnovení funkce správce sportovního areálu včetně možnosti 

provozování občerstvení formou stánkového prodeje  

Informaci podává starosta obce. V současné době je provoz spor. areálu a jeho nezbytná 

údržba zjištěna pomocí obecních zaměstnanců v rámci jejich běžné pracovní činnosti. 

Ukazuje se však, že zajištění  správcovství formou dohody o provedení práce bude vhodné. 

Písemnou výzvu členům ZO  k provozu sportovního areálu i s návrhem na  možné řešení 

předkládá pan Pavel Ševčík ml., který přímo u spor. areálu bydlí. Bylo by vhodné 

správcovství spojit  i s provozováním občerstvení formou stánkového prodeje. 

Diskuze 

- starosta zjišťoval, že část areálu, že účelem stánkového prodeje pronajmout lze 

- p. Šlahora upozorňuje, že se musí vzít v potaz, zda objekt lze k danému účelu provozování 

občerstvení ze stavebního hlediska využít – starosta ověří na příslušném úřadě 

Usnesení  9a 

ZO souhlasí s obnovením funkce správce na sportovním areále, podmínkou správcovství 

je zajištění občerstvení formou stánkového prodeje.  

Hlasování : 12 – 0 – 1, schváleno (zdržel se D. Šlahora) 

 

Usnesení  9b 

ZO schvaluje záměr na obnovení funkce v pracovně – právním vztahu dohoda o 

provedení práce – sezónní správce sportovního areálu Šaratice s podmínkou, že na 

vlastní živnostenské oprávnění bude v sezóně provozovat kiosek s drobným 

občerstvením – stánkový prodej. 

Hlasování : 12 – 0 – 1, schváleno (zdržel se D. Šlahora) 

 

 

 

 



10. Úkoly, různé, závěr 

- starosta informuje, že naší obci nebyla z JMK přiznána dotace na nutné opravy OÚ 

 

 

- projednávána dále žádost stárků na bezplatný pronájem haly a obecního dvora na Šaratické 

hody 2022, konané ve dnech 19. – 21. 8.2022. 

Usnesení 10a 

ZO souhlasí s bezplatným pronájmem obecního dvora a sportovní haly na Šaratické 

hody, konané ve dnech 19. – 21.8.2022 

Hlasování :    13 – 0 – 0,  schváleno 

 

- přítomná členka ZO p. Hana Rozkopalová jako zástupkyně Klubu Sluníčko žádá o bezplatný 

pronájem výčepu obecní haly na Den pro rodinu, který Klub Sluníčko pořádá v neděli 

19.6.2022 v odpoledních hodinách ve dvoře OÚ. 

Usnesení 10b 

ZO souhlasí s bezplatný pronájmem výčepu obecní haly na akci Den pro rodinu v neděli 

19.6.2022. Akci pořádá Klub Sluníčko.  

Hlasování :    13 – 0 – 0,  schváleno 

 

 

-  ZO seznámeno s žádostí Kroužků.cz – na rezervaci termínu ve sportovní hale – florbal ST 

15-16 hodin, ve šk. roce 2022/2023 + žádost o bezplatný pronájem. Kroužky.cz svoji činnost 

v naší obci realizují již několikátý rok – nabízí kroužky pro žáky naší základní školy, zájemci 

za činnost v kroužku platí pololetně stanovený poplatek. Z diskuze vyplynulo  

Usnesení 10c 

ZO souhlasí s rezervací termínu v hale v Šaraticích pro šk. rok 2022/2023 na florbal – 

středa v čase od 15 do 16 hodin – pro společnost Kroužky.cz 

Hlasování : 12 – 0 – 1, schváleno (zdržel se K. Kalouda) 

Usnesení 10d 

ZO rozhodlo, že pronájem sportovní haly pro Kroužky.cz nebude zdarma, cena za 

pronájem haly činí dle běžného sazebníku 200,- Kč/hodina + DPH.  

Hlasování : 12 – 0 – 1, schváleno (zdržel se K. Kalouda) 

 

 

-  Zastupitelka p. H. Rozkopalová dotaz k počtu ukrajinských uprchlíků v obci – sděleno, že 

k datu 25.5.2022 máme informace pouze o 1 osobě. 

 

Dále paní Hana Rozkopalová otevírá diskuzi k cyklostezkám v naší obci a okolí a 

k výstavbě rybníku v Otnicích:  

- zda by nešla obnovit polní cesta u křížku v blízkosti ZEV Šaratice – byla ZEV rozorána, po 

cestě by se dalo dojít k novému otnickému rybníku 

- poukazuje dále, že k tzv. psímu plácku se dá dojít pouze po frekventované silnici  - zda 

podél silnice nezbudovat nějakou cestu pro pěší 

 



Ve 20.25 hodin odchod členů ZO p. Dalibora Šlahory a p. Ludmily Dostálové. 

 

- pokračuje diskuze k cyklostezkám – p. Rozkopalová  sděluje, že zjišťovala, že snad má být 

budována cyklostezka z Hrušek do Zbýšova, dotaz zda se něco děje i v Šaraticích. Starosta 

sděluje – pokud by měl na stavbu cyklostezky být použitý dotační titul, musí vše mít určité 

náležitosti  a být v souladu se sítí cyklostezek VELO. Budování stezek se odvíjí především od 

finančních možností obce. Starosta podotýká, že mu není známo, že některá z okolních obcí 

hodlá cyklostezky budovat – mimo již realizované akce v Otnicích. Starosta zjistí situaci 

v okolí a ZO bude informovat. 

 

S ohledem na skutečnost, že byl program zasedání č. 5/2022 vyčerpán, starosta poděkoval 

všem za účast a jednání ukončil ve 20.40 hod.  

  

Pozn. : U záznamu hlasování je pořadí : PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

     (např. 8 – 1 – 1 ) 

Zapsáno : 27.5.2022,  zápis má 5 stran 

 

Zapsal :  Blanka Jiráčková                             ………………………………… 

 

Ověřil:     Libor Dosoudil                                        ………………………………… 

 

                František Holoubek                       ………………………………… 

 

 

Starosta : Karel Kalouda             ..………………………………..  


